
 

 

 

 

 

 

Protokół Nr XLV/2018 

z przebiegu obrad Sesji Rady Miasta i Gminy w Pilicy 

odbytej w dniu 31.01.2018 r. 
 

 

 

      Przewodniczący obrad sesji – Przewodnicząca Rady Miasta i Gminy w Pilicy – Pani Barbara  

      Przybylik. 

      Protokolant – insp. ds. obsługi Rady Miasta i Gminy – Iwona Kazior. 

      Miejsce odbycia sesji – Urząd Miasta i Gminy w Pilicy – sala narad (pokój nr 15). 

 

            W obradach sesji, które rozpoczęły się o godz.15
05 

udział wzięło 15 radnych na ogólny  

      stan Rady wynoszący 15 osób. 

      Ponadto w posiedzeniu Rady uczestniczyli: 

-    Burmistrz Miasta i Gminy – Pan Artur Janosik, 

-    Sekretarz Miasta i Gminy – Pani Anna Kulczak, 

-    Skarbnik Miasta i Gminy – Pani Magdalena Dynerowicz, 

-    pracownik Referatu Finansowego w tut.Urzędzie – Pan Andrzej Goncerz,  

-    Dyrektor Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Pilicy – Pani Barbara Dąbrowa, 

      -    sołtysi i inni goście.  

     Listy obecności radnych, sołtysów i gości stanowią załączniki do niniejszego protokołu.      

     Porządek obrad sesji:     

      1. Otwarcie obrad sesji. 

      2. Przyjęcie protokołu z przebiegu obrad poprzedniej sesji.  

      3. Interpelacje i zapytania radnych.  

      4. Informacja o wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach  

          awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego. 

      5. Podjęcie uchwał w sprawach:    

          a) określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego  

              w publicznych przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach  

              podstawowych prowadzonych przez Gminę Pilica, 

          b) rozpatrzenia skargi, 

          c) wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Pilica nieruchomości położonej w Pilicy,    

          d) zmian w budżecie gminy na 2018 rok, 

          e) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pilica na lata 2018 – 2026,              

      6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

      7. Wolne wnioski. 

      8. Zamknięcie obrad sesji.   

 

      Ad 1. 

       Obrady sesji otworzyła Przewodnicząca Rady Miasta i Gminy – Pani Barbara Przybylik. 

      Pani Przewodnicząca powitała zebranych i na podstawie listy obecności radnych stwierdziła  

      prawomocność obrad. 

      Następnie przedstawiła ww. porządek przebiegu sesji – zgodny z porządkiem zawartym  

      w zaproszeniach na sesję i zapytała czy będą zgłaszane wnioski do porządku obrad. 

      Pan Burmistrz wniósł o poszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek  

      jednostkowych dotacji przedmiotowych dla Zakładu Usług Wodnych i Komunalnych na 2018 rok,  

      w związku z uwagami Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w stosunku do uchwały  

      w tej sprawie, podjętej na poprzedniej sesji, dotyczącymi sposobu obliczania dotacji - w zakresie  

      jednostek miary, w których podawane są stawki dotacji. Pan Burmistrz podał przykład, gdzie  

      dotacja do zadania podana jest w godzinach, a RIO zaleca w m
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      Innych propozycji zmian, ani uwag do porządku obrad sesji nie zgłoszono. 

      Pani Przewodnicząca poddała wniosek Pana Burmistrza pod głosowanie. 

      Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek  

      jednostkowych dotacji przedmiotowych dla Zakładu Usług Wodnych i Komunalnych na 2018 rok   

      został przyjęty jednogłośnie - 15 radnych na 15 obecnych głosowało za.  

      Porządek obrad sesji z przyjętą zmianą przedstawia się następująco: 

      1. Otwarcie obrad sesji. 

      2. Przyjęcie protokołu z przebiegu obrad poprzedniej sesji.  

      3. Interpelacje i zapytania radnych.  

      4. Informacja o wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach  

          awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego. 

      5. Podjęcie uchwał w sprawach:    

          a) określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego  

              w publicznych przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach  

              podstawowych prowadzonych przez Gminę Pilica, 

          b) rozpatrzenia skargi, 

          c) wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Pilica nieruchomości położonej w Pilicy,    

          d) zmian w budżecie gminy na 2018 rok, 

          e) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pilica na lata 2018 – 2026, 

          f) ustalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla Zakładu Usług Wodnych  

              i Komunalnych na 2018 rok.           

      6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

      7. Wolne wnioski. 

      8. Zamknięcie obrad sesji.   

 

      Ad 2. 

          Pani Przewodnicząca przystąpiła do sprawy przyjęcia protokołu z przebiegu obrad  

    poprzedniej sesji - protokołu Nr XLIV/2017 z dnia 29.12.2017 r. Nadmieniła, że protokół był  

    wyłożony do wglądu w pokoju nr 24 tut. Urzędu i udostępniony w Internecie.  

    Zapytała czy radni mają uwagi do protokołu. 

Nie zgłoszono żadnych uwag. 

Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XLIV/2017 z dnia 

29.12.2017 r. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie – 15 radnych na 15 obecnych głosowało za.  

 

      Ad 3. 

      Pani Przewodnicząca poprosiła o zgłaszanie interpelacji. 

Pan Marcin Omyła zgłosił, że mieszkaniec Cisowy – Pan … ma trudności z wyjazdem  

ze swojej posesji, usytuowanej przy ostrym zakręcie w Cisowie, ponieważ kierowcy samochodów 

zmierzający do wyciągu narciarskiego jeżdżą z nadmierną prędkością.  

Pan Wojciech Gamrot zwrócił się z prośbą o naprawę fragmentu dachu na budynku remizy OSP  

w Sławniowie (oderwana wiatrówka) oraz o założenie oświetlenia ulicznego przy drodze  

w Sławniowie „na Baranie” na odcinku o długości ok. 300 m od posesji Pana …  

do posesji Pana … .  

Pan Kazimierz Grzesiak zgłosił, że korzenie drzew, rosnących przy drodze powiatowej  

w miejscowości Dzwono-Sierbowice, przy wylocie z naszej gminy, niebawem będą podnosić 

nawierzchnię drogi. 

Pan Łukasz Kudra poprosił o zebranie ziemi z poboczy w Szycach przy ul.Wesołej oraz o naprawę 

odcinka drogi łączącej ul.Kościuszki z ul.Reymonta w Szycach, uszkodzonej przy przebudowie 

ulicy Reymonta. Ponadto – również w imieniu Pani Przewodniczącej Rady, Pan Łukasz Kudra 

poprosił o naprawę drogi, łączącej Szyce z Siadczą.  
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Pan Tomasz Karpała stwierdził, że mieszkańcy „strefy konserwatorskiej” w Pilicy doznają więcej 

ograniczeń niż korzyści. Zapytał czy mogą oni liczyć na jakieś korzyści z tytułu zamieszkiwania 

na obszarze wpisanym do rejestru zabytków - czy są jakieś programy, z których mogliby 

skorzystać – np. w zakresie remontu kamienic. 

Zapytał też czy są jakieś możliwości wyłączenia obszaru „strefy konserwatorskiej” w Pilicy 

z rejestru zabytków.  

Poza tym Pan Tomasz Karpała podjął następujące sprawy: 

- jakie dalsze kroki zostały podjęte, żeby tiry nie wjeżdżały na ul.Krakowską, gdzie niedawno  

   miała miejsce awaria sieci kanalizacji sanitarnej, 

- przystanek koło stawu w Pilicy wymaga remontu, widnieją na nim wulgaryzmy – nadmienił,  

   że potrzeba remontu tego przystanku była już wcześniej zgłaszana przez radnego Pana Andrzeja  

   Grabowskiego, 

- wzdłuż kryta rzeki na odcinku w Zarzeczu i Pilicy zalegają śmieci,  

- mieszkańcy ul.Barbary pytają czy przebudowa kanalizacji sanitarnej i wodociągowej   

   w ul.Barbary będzie realizowana w I etapie, ponieważ elewacje niektórych budynków zostały  

   odnowione i przy obecnym stanie drogi ulegają niszczeniu, mieszkańcy proszą też, aby asfalt  

   został położony w należyty sposób, 

- w szkole w Pilicy i w Wierbce jest zatrudniony pedagog na ½ etatu, natomiast nie ma psychologa 

   - prośba o zatrudnienie psychologa i zwiększenie zatrudnienia pedagoga do pełnego etatu, 

- okazało się, że lampa na budynku Pogotowia Ratunkowego w Pilicy jest odłączona od sieci  

   i dlatego nie świeci - prośba o spowodowanie, aby lampa świeciła, 

- zająć się rozsypującym się murem koło budynku Pogotowia Ratunkowego w Pilicy,  

- zanieczyszczone powietrze w Pilicy - smog - czy tut. Urząd posiada dane, dotyczące  

   zanieczyszczenia powietrza, czy gmina będzie czynić starania o dotacje dla mieszkańców 

   na wymianę źródła ciepła na piece ekologiczne.  

Pan Andrzej Grabowski ponowił interpelację w sprawie wykonania remontu przystanku koło 

stawu w Pilicy – przy wjeździe do Pilicy, na którym widnieją wulgaryzmy.  

Zgłosił też, że w chodniku w Pilicy na wysokości sklepu „Żabka” powstało zagłębienie. 

Nadmienił, że chodnik na tym odcinku często się zapada.  

Poprosił o wyjaśnienie wydatków w uchwale budżetowej w dziale 921 – Kultura i ochrona 

dziedzictwa narodowego – na finansowanie zadań w tym dziale zaplanowano 736.000 zł, w tym 

600.000 zł dla Biblioteki, 30.000 zł na wynagrodzenie dla instruktorów orkiestr, 50.000 zł dla 

Kościoła Farnego, co łącznie daje 680.000 zł, a na co przeznaczono powstałą różnicę w wysokości 

56.000 zł. 

Pan Janusz Gajda zwrócił się z prośbą o uprzątniecie z pieszego szlaku turystycznego z Pilicy  

do Podzamcza powalonych drzew i krzaków.  

Pan Łukasz Majka poprosił o uzupełnienie oświetlenia ulicznego w Złożeńcu – na wysokości 

posesji przy ul.Wiesławów nr 7 nie świeci lampa, a na wysokości posesji Pana … koło ujęcia 

wody dołożyć lampę.  

Pani Przewodnicząca Rady zwróciła się z prośbą o naprawę drogi „Łazowej” - od Kidowa                       

w stronę Przychód, która została uszkodzona podczas naprawy innej drogi gminnej, przez 

samochody ciężkie przewożące między innymi gruz.  

Innych interpelacji nie zgłoszono. 

 

Ad 4. 

           Pani Przewodnicząca udzieliła głosu Pani Barbarze Dąbrowie – Dyrektorowi Zespołu  

      Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Pilicy celem złożenia informacji o wysokości średnich 

      wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach  

      prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego.  

      Sprawozdanie w ww. sprawie radni otrzymali wraz z innymi materiałami na sesję i stanowi  

      załącznik do niniejszego protokołu.  
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      Pani Dyrektor Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół wyjaśniła, że ustawa Karta 

      Nauczyciela zobowiązuje organ prowadzący szkołę, będący jednostką samorządu terytorialnego,    

      do corocznego przeprowadzania w miesiącu styczniu analizy poniesionych w danym roku  

      wydatków na wynagrodzenia nauczycieli, w odniesieniu do wysokości średnich wynagrodzeń,  

      określonych w ustawie, a jeśli wynagrodzenie wypłacone nauczycielom w danym roku było niższe  

      niż wynagrodzenie średnie, zagwarantowane w Karcie Nauczyciela, niedopłatę należy wypłacić  

      w formie jednorazowego dodatku uzupełniającego ustalanego proporcjonalnie do stawki  

      wynagrodzenia zasadniczego nauczyciela na poszczególnych stopniach awansu. 

      Pani Dyrektor poinformowała, że w br. gmina zobowiązana jest dopłacić do wynagrodzenia  

      nauczyciela mianowanego do niecałych 4 etatów. ok. 24.000 zł.   

      Radni nie zgłosili żadnych pytań ani uwag. 

 

      Ad 5a. 

            Zgodnie z porządkiem obrad sesji Pani Przewodnicząca Rady poprosiła o przedstawienie 

      projektu uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania  

      przedszkolnego w publicznych przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w publicznych  

      szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Pilica. 

      Projekt uchwały w powyższej sprawie omówiła Pani Barbara Dąbrowa - Dyrektor Zespołu  

      Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół – wg projektu załączonego do niniejszego protokołu.  

      Wyjaśniła, że proponowana dzisiaj do podjęcia uchwała nie wprowadza żadnych nowości  

      w stosunku do uchwały podjętej w styczniu 2017 roku, a proponuje się ją podjąć, ponieważ opłaty  

      za korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach i oddziałach  

      przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez gminę reguluje nowa 

      ustawa – tj. o finansowaniu zadań oświatowych.                            

      Pani Dyrektor omawiając projekt uchwały zwróciła uwagę, że już od stycznia 2017 r. nie jest 

      pobierana opłata za opiekę nad dzieckiem 6 letnim, gdyż na sześciolatki przekazywana jest  

      subwencja. 

Radni nie zgłosili żadnych pytań ani uwag. 

      Pan Andrzej Grabowski - Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie  

      określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznych  

      przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych  

      przez Gminę Pilica, który stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

      Pani Przewodnicząca poddała projekt uchwały w tej sprawie pod głosowanie. 

      Uchwała została podjęta jednogłośnie -15 radnych na 15 obecnych głosowało za. Jest to uchwała  

      Nr XLV/307/2018. 

 

      Ad 5b.  

          Pani Przewodnicząca przystąpiła do sprawy rozpatrzenia skargi z dnia 15 listopada 2017 r.,  

      na działalność Burmistrza Miasta i Gminy, która została przekazana przez Samorządowe  

      Kolegium Odwoławcze - wpłynęła do tut.Urzędu w dniu 4 stycznia 2018 r.  

      Pani Przewodnicząca poinformowała, że skarga została skierowania do rozpatrzenia przez Komisję  

      Rewizyjną, która skargę rozpatrzyła.  

      Poprosiła Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o przedstawienie stanowiska Komisji w sprawie  

      skargi.  

      Pan Kazimierz Grzesiak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił stanowisko Komisji,   

      które brzmi: 

      Komisja Rewizyjna Rady Miasta i Gminy w Pilicy na posiedzeniu w dniu 24 stycznia 2018 r.  

      rozpatrzyła skargę Pani .. z dnia 15 listopada 2017 r. w sprawie nieegzekwowania realizacji  

      Decyzji Burmistrza Miasta i Gminy Pilica z dnia 7 lutego 2013 r. nr IiR.63311.0006.2011  

      nakładającej na Państwa … (sąsiadów skarżącej) obowiązek wykonania urządzeń zapobiegających  

      szkodom powstałym w wyniku zmiany stanu wody na gruncie (przekazaną przez Samorządowe  

      Kolegium Odwoławcze w Częstochowie - data wpływu do tut. Urzędu 4 stycznia 2018 r.).     
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      Skarżąca zarzuca Burmistrzowi brak podejmowania działań zmierzających do wyegzekwowania        

      przedmiotowej decyzji przez Państwa … (sąsiadów skarżącej), tj. przewlekle prowadzenie  

      postępowania.  

      Z wyjaśnień Pana Burmistrza wynika co następuje.  

      W toku przeprowadzonego postępowania dotyczącego naruszenia stosunków wodnych pomiędzy  

      nieruchomościami Pani … (skarżącej) a nieruchomością Państwa … (sąsiadów skarżącej)  

      Burmistrz Miasta i Gminy Pilica wydał decyzję nakładająca obowiązek wykonania urządzeń  

      zapobiegających szkodom powstałym w wyniku zmiany stanu wody na sąsiadujących gruntach.  

      Powyższa decyzja stała się ostateczna z dniem 4 marca 2013 r. 

      W dniu 22 września 2014r. Pani … złożyła skargę na czynności Burmistrza zarzucając,    

      że pomimo znaczącego upływu czasu od wydania decyzji nie podejmuje on kroków w celu jej     

      wyegzekwowania.  

      W wyniku rozpatrzenia skargi w 2014 r. Rada Miasta i Gminy w Pilicy podjęła uchwałę                    

      Nr LIV/399/2014 z dnia 28 października 2014 r., stwierdzając, że zarzut zawarty w skardze Pani      

      … na bezczynność Burmistrza jest niezasadny i nie może zostać uwzględniony, gdyż    

      art. 29 ust.3 ustawy z dnia 18 lipca 2001r. Prawo wodne (Dz. U. 2005r. Nr 239 poz. 2019 z późn.  

      zm.) nie przewiduje określenia terminu wykonania decyzji, zaś nałożenie takiego obowiązku przez   

      Burmistrza byłoby rażącym naruszeniem prawa, który przewiduje art. 156 §1 pkt. 2 ustawy z dnia       

      14 czerwca 1960r. Kodeks postępowania administracyjnego (Dz. U. 2016r. poz. 23 z późn. zm.).  

      Pismem z dnia 15 kwietnia 2016r. Pani … podniosła, iż prace jakie podjął Pan … nie są zgodne  

      z nałożonymi w Decyzji Nr IiR.63311.0006.2011 obowiązkami.  

      W odpowiedzi na powyższe pismo Pani … została poinformowana o tym, że Burmistrz  

      Miasta i Gminy Pilicy nie posiada kompetencji do zbadania legalności budowli jaką wykonują  

      Państwo … .       

      Po rozpoznaniu skargi Pani … złożyła kolejną skargę z dnia 23 czerwca 2016 r. na brak    

      działań Burmistrza zmierzających do wyegzekwowania decyzji z dnia 7 lutego 2013 r. 

      W dniu 29 września 2016 r. Rada Miasta i Gminy Pilicy podjęła Uchwałę Nr XXVIII/198/2016,         

      stwierdzając, że zarzut zawarty w skardze Pani … na bezczynność Burmistrza jest niezasadny i nie  

      może zostać uwzględniony.                                                                                                     

      Następnie Burmistrz ponownie wezwał Państwa … do udzielenia odpowiedzi na pytanie na jakim  

      etapie są prace związane z wykonaniem urządzenia zabezpieczającego przed zalaniem  

      nieruchomości Pani … .  

      Państwo … udzielili odpowiedzi na wezwanie, iż została zakończona budowa muru oporowego.  

      Na powyższą okoliczność została przeprowadzona wizja w terenie na podstawie której      

      stwierdzono, iż została wykonana budowla w postaci murku żelbetowego o wysokości ok. 50cm.  

      W dniu 7.11.2016 r. Państwo … przedłożyli w tut. Urzędzie oświadczenie uprawnionego  

      projektanta o specjalności konstrukcyjno-budowlanej, z którego wynika, że wybudowany mur  

      oporowy spełnia wymogi urządzenia, zapobiegającego szkodom powstałym w wyniku zmiany  

      stanu wody powierzchniowej na gruncie.  

      Skarżąca pismem z dnia 13.12.2016r. otrzymała informację o złożeniu przez Państwa …   

      ww. dokumentu. Jednocześnie pismem z dnia 30.01.2017 r. poinformowano Panią … 

      raz jeszcze, iż mur oporowy, zgodnie z oświadczeniem projektanta, spełnia wymogi  

      urządzenia zapobiegającego szkodom, a Gmina nie ma w tym zakresie uprawnień do podważania  

      ww. oświadczenia i żądania pozwolenia na budowę. Treść tego pisma ponowiono w maju 2017 r.  

      Nadto pismem z dnia 15 maja 2017 r. poinformowano skarżącą, iż uprawniony projektant  

      stwierdził, iż wybudowany mur spełnia wymagania urządzenia zapobiegającego szkodom.  

      Taka sama informacja została skierowana do Pani … również za pismem z dnia 18.07.2017 r.  

      oraz z dnia 3.10.2017r.  

      Pomimo ww. informacji przekazywanych każdorazowo na adres skarżącej Pani … ponawiała     

      ciągle treść swoich pism. Organ udzielał odpowiedzi na pisma Pani … i ostatecznie wskazał,  

      że niezależny uprawniony projektant potwierdził, iż urządzenie wybudowane przez Państwa … 

      spełnia wymagania urządzenia zapobiegającego szkodom.  
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      Zawarty w skardze Pani … zarzut na przewlekłe prowadzenie postępowania przez Burmistrza  

      Miasta i Gminy Pilica jest niezasadny i nie może zostać uwzględniony. 

      W świetle powyższego nie można przypisać organowi bezczynności.  

      Wobec powyższego skarga została uznana za bezzasadną.”  

      Radni nie zgłosili żadnych pytań ani uwag. 

      Wiceprzewodniczący Rady - Pan Andrzej Grabowski odczytał projekt uchwały w sprawie 

      rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Pilica, zgodnie ze stanowiskiem   

      Komisji Rewizyjnej.  

      Pani Przewodnicząca poddała przedstawiony projekt uchwały, stanowiący załącznik  

      do niniejszego protokołu, pod głosowanie. 

      Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Pilica została   

      podjęta jednogłośnie - 15 radnych na 15 obecnych głosowało za.  

      Uchwała oznaczona jest Nr XLV/308/2018. 

 

Ad 5c. 

            Pani Przewodnicząca podjęła sprawę, dotyczącą wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy  

      Pilica nieruchomości położonej w Pilicy.    

      Projekt uchwały w tej sprawie przedstawił Pan Burmistrz. 

      Wyjaśnił, że proponowana do nabycia nieruchomość o pow. 133m
2
, to działka położona  

      w Pilicy od strony Złożeńca, która pełni funkcję drogi dojazdowej - obecnie do dwóch posesji,  

      z których jedna jest zamieszkała, a druga w trakcie zabudowy. 

      Radni nie zgłosili żadnych pytań ani uwag do propozycji nabycia przedmiotowej nieruchomości.  

      Pan Andrzej Grabowski – Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie  

      wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Pilica nieruchomości położonej w Pilicy, stanowiący   

      załącznik do niniejszego protokołu.  

      Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały w powyższej sprawie pod głosowanie. 

      Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność Gminy Pilica  

      została podjęta jednogłośnie -15 radnych na 15 obecnych głosowało za. Uchwała oznaczona jest  

      Nr XLV/309/2018. 

 

      Ad 5d. 

          Następnie Pani Przewodnicząca poprosiła o omówienie propozycji zmian w budżecie gminy  

      na br. 

      Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy przedstawiła Pani Magdalena Dynerowicz  

      – Skarbnik Miasta i Gminy – zgodnie z projektem załączonym do niniejszego protokołu. 

      Radni nie zgłosili żadnych pytań ani uwag do zaproponowanych zmian w budżecie gminy. 

      Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały w powyższej sprawie pod głosowanie 

      Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok została podjęta jednogłośnie  

      -15 radnych na 15 obecnych głosowało za. Jest to uchwała Nr XLV/310/2018. 

 

      Ad 5e. 

          Pani Przewodnicząca przystąpiła do sprawy zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

      2018-2026. 

      Projekt uchwały w przedmiotowej sprawie omówiła Pani Magdalena Dynerowicz – Skarbnik  

      Miasta i Gminy – wg projektu załączonego do niniejszego protokołu. 

      Zaznaczyła, że zmianie ulega wysokość limitów zobowiązań w roku 2018 i 2019 na budowę  

      i modernizację sieci sanitarnej i wodociągowej w gminie poprzez zmniejszenie limitu zobowiązań  

      na rok 2018 o kwotę 262.000 zł i zwiększenie o tę kwotę limitu zobowiązań na 2019 rok, które  

      to zmiany nie spowodują zmiany łącznego limitu zobowiązań na lata 2018-2019.  

      Pani Skarbnik zaproponowała do projektu uchwały omówionego na wspólnym posiedzeniu  

      Komisji wprowadzić po stronie dochodów i wydatków latach 2021-2026 planowane kwoty  
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      związane z realizacją Programu 500+, w związku z zaleceniem Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

      Pan Andrzej Grabowski - Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie 

      zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-2026, stanowiący załącznik do niniejszego  

      protokołu. 

      Radni nie zgłosili żadnych pytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

      Pani Przewodnicząca poddała projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy  

      Finansowej na lata 2018-2026 pod głosowanie.  

      Uchwała w ww. sprawie została podjęta jednogłośnie -15 radnych na 15 obecnych głosowało za.  

      Jest to uchwała Nr XLV/311/2018. 

 

      Ad 5f. 

         W dalszej części posiedzenia Pani Przewodnicząca poprosiła o przedstawienie projektu uchwały  

      w sprawie ustalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla Zakładu Usług Wodnych  

      i Komunalnych na 2018 rok. 

      Projekt uchwały przedstawiła Pani Magdalena Dynerowicz – Skarbnik Miasta i Gminy  

      – wg projektu załączonego do niniejszego protokołu. 

      Wyjaśniła, że Regionalna Izba Obrachunkowa stwierdziła nieprawidłowości w uchwale w sprawie  

      ustalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla Zakładu Usług Wodnych 

      i Komunalnych na 2018 rok, podjętej na sesji w dniu 29 grudnia 2017 r. w zakresie  

      niedoprecyzowania przedmiotu dotacji i sposobu jej naliczania w kilku przypadkach. Omawiając  

      projekt uchwały Pani Skarbnik wskazała różnice pomiędzy uchwałą z grudnia 2017 r. i nowym  

      projektem uchwały.  

      Zaznaczyła, że przedstawiony dzisiaj projekt uchwały nie spowoduje zmiany wysokości dotacji  

      dla Zakładu Usług Wodnych i Komunalnych na 2018 rok, określonych w budżecie gminy,  

      wykazanych w załączniku nr 5. 

      Pani Skarbnik poinformowała, że w poz.1, dotyczącej dotacji na utrzymanie szalet, stawka  

      miesięczna została zmieniona z 9.000 zł na 9.200 zł, ponieważ stawka 9.000 zł była błędnie  

      wpisana w uchwale z grudnia 2017 r.  

      Radni nie zgłosili żadnych pytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały.  

      Pani Przewodnicząca poddała projekt uchwały w powyższej sprawie pod głosowanie. 

      Uchwała w sprawie ustalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla Zakładu Usług  

      Wodnych i Komunalnych w Pilicy na 2018 rok została podjęta jednogłośnie -15 radnych na 15   

      obecnych głosowało za. Uchwała oznaczona jest Nr XLV/312/2018. 

 

      Ad 5 

         Zgodnie z porządkiem obrad sesji Pani Przewodnicząca poprosiła Pana Burmistrza o udzielenie  

      odpowiedzi na zgłoszone interpelacje.  

      Jeżeli chodzi o rozwijanie przez kierowców nadmiernej prędkości na zakręcie drogi  

      w Cisowie, co utrudnia wyjazd z posesji, znajdującej się przy zakręcie, Pan Burmistrz wyjaśnił,  

      że sprawę przekaże do Powiatowego Zarządu Dróg.       

      W sprawie uszkodzonego fragmentu dachu na budynku remizy OSP w Sławniowie, Pan Burmistrz 

      wyjaśnił, że dach zostanie naprawiony.  

      Odnośnie nieoświetlonego odcinka drogi w Sławniowie „na Baranie” Pan Burmistrz powiedział,  

      że Urząd przekaże interpelację do spółki Turon z prośbą o pozytywne załatwienie. 

      W sprawie drzew przy drodze powiatowej w miejscowości Dzwono-Sierbowice przy wylocie  

      z gminy Pan Burmistrz wyjaśnił, że zwróci się do Powiatowego Zarządu Dróg.      

      Jeśli chodzi o zebranie ziemi z poboczy drogi w Szycach (ul.Wesoła) oraz o zły stan drogi,  

      łączącej ul. Kościuszki z ul. Reymonta Pan Burmistrz poinformował, że kompetentny pracownik 

      Urzędu rozezna sytuację na miejscu, a działania zostaną podjęte, gdy będą sprzyjające warunki  

      atmosferyczne, natomiast sprawa naprawy drogi powiatowej pomiędzy Szycami i Siadczą zostanie  

      przekazana do Powiatowego Zarządu. 
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      W odpowiedzi na interpelacje, dotyczące „strefy konserwatorskiej” w Pilicy Pan Burmistrz  

      wyjaśnił, że obszar rynku w Pilicy został wpisany do rejestru zabytków przez Konserwatora  

      Zabytków, a nie na wniosek Gminy. Zaznaczył, że nie ma możliwości wykreślenia obszaru rynku  

      z rejestru zabytków.  

      W sprawie pozyskania dofinansowania na remont kamienic Pan Burmistrz wyjaśnił,  

      że mieszkańcy powinni czynić starania we własnym zakresie, ponieważ kamienice są własnością  

      prywatną.  

      Odnośnie wyłączenia ul.Krakowskiej z ruchu tirów Pan Burmistrz poinformował, że został  

      opracowany projekt zmiany organizacji ruchu. Projekt ten był opiniowany przez kilka instytucji, 

      a obecnie jest weryfikowany przez Urząd Marszałkowski i podlega zatwierdzeniu przez  

      Marszałka.  

      Odpowiadając na interpelację, dotyczącą przystanku koło stawu w Pilicy, Pan Burmistrz wyjaśnił,  

      że przystanek zostanie wyremontowany, gdy będą sprzyjające warunki pogodowe.  

      Jeżeli chodzi o termin przebudowy kanalizacji sanitarnej i wodociągowej w ul.Barbary – czy  

      nastąpi w I etapie realizacji inwestycji - Pan Burmistrz wyjaśnił, że nie jest w stanie teraz  

      odpowiedzieć, ponieważ nie pamięta, ale udzieli odpowiedzi po sprawdzeniu w dokumentacji,  

      telefonicznie albo na kolejnej sesji.  

      W sprawie zatrudnienia w szkołach psychologa i zwiększenia etatu pedagoga Pan Burmistrz  

      powiedział, że dyrektorzy szkół nie zgłosili wniosków w tej sprawie, jak będą wnioski sprawa  

      zostanie rozpatrzona. 

      Odnośnie lampy na budynku, w którym mieści się punkt Pogotowia Ratunkowego w Pilicy, Pan 

      Burmistrz wyjaśnił, że rozezna sytuację i jeżeli okaże się, że lampa została odłączona, to zwróci  

      się o jej podłączenie. 

      W sprawie zanieczyszczenia powietrza w Pilicy, głównie w postaci smogu, Pan Burmistrz  

      wyjaśnił, że smog zasadniczo występuje w okresie grzewczym i spowodowany jest między innymi  

      złą jakością opału oraz spalaniem śmieci w piecach domowych, co jest zakazane. Nadmienił,  

      że na stronie internetowej Urzędu zamieszczane są informacje o zakazie spalania odpadów  

      na terenie nieruchomości oraz w piecach domowych. Powiedział też, że należy reagować  

      na spalanie odpadów – zwrócić uwagę, zgłosić Policji.    

      Odnośnie danych w zakresie stężenia smogu w powietrzu i innych zanieczyszczeń Pan Burmistrz  

      powiedział, że wystąpi o takie dane.  

      W sprawie zapadniętego chodnika w Pilicy na wysokości sklepu Żabka Pan Burmistrz wyjaśnił,   

      że zwróci się o naprawę do Zarządu Dróg Wojewódzkich.  

      Jeżeli chodzi o uprzątnięcie pieszego szlaku turystycznego z Pilicy do Podzamcza Pan Burmistrz  

      poinformował, że prace porządkowe zostaną wykonane przez pracowników zatrudnionych  

      w tut. Urzędzie w ramach robót publicznych, jeżeli nie będzie potrzebne pozwolenie na wycinkę 

      drzew.   

      W sprawie dwóch lamp oświetlenia ulicznego w Złożeńcu Pan Burmistrz odpowiedział, że sprawa  

      zostanie rozeznana i w miarę możliwości załatwiona. 

      Odnośnie drogi z Kidowa w stronę Przychód, która została uszkodzona podczas przebudowy drogi  

      w Szycach, Pan Burmistrz wyjaśnił, że zwróci się do wykonawcy drogi w Szycach o naprawę  

      uszkodzonej drogi.       

      Odpowiedzi na interpelację, dotyczącą wydatków w dziale Kultura i ochrona dziedzictwa 

      narodowego udzieliła Pani Skarbnik. 

      Wyjaśniła, że w kwocie 736.000 zł mieszczą się wydatki: 

      - 600.000 zł - dotacja dla Biblioteki, 

      - 50.000 zł - dotacja dla Kościoła Farnego na renowacje murów oporowych,  

      - 30.000 zł - wynagrodzenie dla kapelmistrzów orkiestr, 

      - 50.000 zł - dotacje celowe dla Klasztoru w Pilicy i Kościoła w Kidowie (po 25.000 zł) na prace  

        renowacyjne – wykazane załączniku nr 5 do uchwały budżetowej, obrazującym plan dotacji  

        udzielanych z budżetu gminy, 
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      - 6.000 zł - zakup usług w ramach Funduszu Sołeckiego, co jest uwzględnione w załączniku  

         nr 9 do uchwały budżetowej.  

 

      Ad 6. 

           Pani Przewodnicząca przystąpiła do punktu wolne wnioski.  

      Pan Mieczysław Opiłka – sołtys wsi Smoleń nawiązał do interpelacji, dotyczących remontu  

      przystanku komunikacyjnego w Pilicy. Powiedział, że dewastowanie przystanków jak i znaków 

      drogowych ma miejsce również we wsiach, ale w większości wsi sołtysi, radni, koła gospodyń  

      odnawiają przystanki we własnym zakresie.  

      Innych spraw nie podjęto. 

 

      Ad 7. 

          W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Pani Przewodnicząca podziękowała zebranym  

      za udział w sesji i ogłosiła jej zakończenie - godz.16
20

. 

 

              

        


